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Förekomsten av privata väktare som sköter ordningshållningen på offentliga 
plaster har ökat kraftigt. En liknande utveckling finns på stormarknader och 
inomhuscentrum. Detta sker därför att Polisens närvaro dras undan och deras 
möjligheter att ansvara för ordningshållningen minskar.  
 Behovet av att öka tryggheten i det offentliga rummet är oomtvistat.  
- Våld och droger i de krogtäta områdena, främst i innerstaden, leder till 

många bråk, brott och personskador.  
- Gatuhandeln med narkotika sker allt mera öppet och oblygt vilket ökar 

otryggheten.  
- Våldtäkter, personrån och andra övergrepp som sker utomhus skapar 

otrygghet och innebär att människor vidtar olika försiktighetsåtgärder för 
att känna sig trygga. 

 Flera olika förebyggande åtgärder måste till för att öka tryggheten i staden. 
Men även en närvaro av ”ordningsmakten” har betydelse. Som en följd av de 
ökade behoven av närvaro och trygghet, och i Polisens frånvaro, har fler och 
fler uppdrag till väktarbolag att ansvara för ordningshållningen genomförts. 
 Stockholms stad har inte fattat något politiskt beslut om att medverka i, 
eller verka för att låta väktarbolag ansvara för ordningshållningen på stadens 
mark och fastigheter och i det offentliga rummet. Trots det ökar närvaron av 
privata väktare.  
 I flera fall medverkar staden till att väktarbolag sköter ordningshållningen. 
Vid Gullmarsplan tog SL, Connex, Företagarföreningen och stadsdelsnämnden 
ett initiativ. Polisen deltog som projektledare. Vid Sergels Torg föreslår såväl 
Polisen som kulturförvaltningen att City i Samverkan ska hyra in väktare.  
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 Med anledning av ovanstående vill jag fråga ansvarigt borgarråd: 
1. Anser Du att ordningshållningen och förutsättningarna för att skapa 

ökad trygghet i det offentliga rummet är en principiell politisk fråga 
som borde föranleda att staden fattar principiella politiska beslut? 

2. Är det rimligt att staden verkar för ökade inslag av att privata väktare 
sköter ordningshållningen på offentliga platser ägda av Stockholms 
stad?  

3. Borde kommunfullmäktige få fatta ett politiskt beslut om inriktningen 
när det gäller ordningshållningen eller ska stadens nämnder och för-
valtningar på egen hand avgöra detta? 

 
Stockholm den 18 november 2005 
 

Göran Holmström 


